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Фармацевтичният съюз подкрепя бюджета за здраве за 2020 година 
  

Индустрията да изплати на касата 90 млн. лв от отстъпки за лекарствата, 

призова председателят на БФС 

  

Близо 26% от бюджета на Здравната каса за догодина са предвидени за лекраства. Това 

ще позволи достъп на пациентите до иновативните терапии, включени в позитивния 

списък, каза пред БНР проф. Илко Гетов, председател на Българския фармацевтичен 

съюз. 

Разгледахме бюджета, имаме решение на УС и сме склонни да го подкрепим, посочи 

Гетов. "Разбира се, ние държим бюджетът да бъде балансиран и също така в частта от 

резерв на бюджета да се вземе решение каква част би могла да се използва за покриването 

на здравноосигурителни плащания по отношение на лекарства, медицински изделия“. 

Проф. Гетов призова фармацевтичния бизнес да изплати на Здравната каса оставащите 

за последното тримесечие 90 милиона лева от отстъпките за лекарствата от позитивния 

списък. 

Бюджетът на НЗОК за следващата година, одобрен от правителството, предвижда 4,7 

млрд. лева приходи и трансфери. Здравноосигурителните приходи са в размер на 4,6 

млрд. лева, от които 3,1 млрд.  лв. са приходи от здравноосигурителни вноски и 1,5 млд. 

лв. са трансфери за здравно осигуряване. Разпределението на средствата за 

здравноосигурителни плащания е 2,85 млрд. лв за медицински дейности. За първична 

извънболнична медицинска помощ  са определени 244 млн. лв. За специализирана 

извънболнична медицинска помощ (вкл. за комплексно диспансерно (амбулаторно) 

наблюдение) – 264,7 млн. лв. А за  медико-диагностична дейност са предвидени 94,3 млн. 

лв. 

За  болнична медицинска помощ  са заложени 2,247 млрд. лв. За дентални дейности са 

отпуснати 179,8 млн. лв. За лекарствени продукти, медицински изделия и диетични 

храни за специални медицински цели – 1,2 млн. лв. В това число се включват 

здравноосигурителните плащания за лекарствени продукти, медицински изделия и 

диетични храни за специални медицински цели за домашно лечение на територията на 

страната – 677, 3 млн. лв. 

Лекарствени продукти, назначени с протокол, за който се извършва експертиза е 

заложено 365,1 млн. лв. За лекарствени продукти за лечение на злокачествени 

заболявания в условията на болнична медицинска помощ, които НЗОК заплаща извън 

стойността на оказваните медицински услуги сумата е 466,6 млн. лв. За лекарствени 

продукти по списък за базова терапия на онкологични и онкохематологични 

заболявания, коагулопатии и други редки заболявания са определени 99 9 млн. лв. 

Медицински изделия, прилагани в болничната медицинска помощ – 110 млн. лв. 

Евгения Маринова 
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Близо 26 на сто от бюджета на НЗОК за догодина са предвидени за лекарства 
  

Близо 26 на сто от бюджета на Здравната каса за догодина са предвидени за лекарства и 

това ще позволи достъп на пациентите до иновативните терапии, включени в позитивния 

списък, каза пред "Хоризонт" проф. Илко Гетов, председател на Българския 

фармацевтичен съюз: 

"Разбира се, ние държим бюджетът да бъде балансиран, и също така в частта от резерв 

на бюджета да се вземе решение каква част би могла да се използва за покриването на 

здравноосигурителни плащания по отношение на лекарства, медицински изделия. 

Разгледахме бюджета, имаме решение на УС и сме склонни да го подкрепим". 

Проф. Гетов призова фармацевтичния бизнес да изплати на Здравната каса оставащите 

за последното тримесечие 90 милиона лева от отстъпките за лекарствата от позитивния 

списък. 
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http://bnr.bg/sofia/post/101187713/blizo-26-na-sto-ot-budjeta-na-nzok-za-dogodina-sa-

predvideni-za-lekrastva 
  

Проф. Илко Гетов: Пациентите ще имат достъп до иновативни терапии 
  

Близо 26 на сто от бюджета на Националната здравноосигурителна каса за 2020 година 

са предвидени за лекарства и това ще позволи достъп на пациентите до иновативните 

терапии, включени в позитивния списък, каза пред БНР проф. Илко Гетов, председател 

на Българския фармацевтичен съюз: 

"Разбира се, ние държим бюджетът да бъде балансиран, и също така в частта от резерв 

на бюджета да се вземе решение каква част би могла да се използва за покриването на 

здравноосигурителни плащания по отношение на лекарства, медицински изделия. 

Разгледахме бюджета, имаме решение на Управителния съвет и сме склонни да го 

подкрепим. 

Проф. Гетов призова фармацевтичния бизнес да изплати на Здравната каса оставащите 

за последното тримесечие 90 милиона лева от отстъпките за лекарствата от позитивния 

списък. 
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Отпускат пари за спешен ремонт на УМБАЛ „Александровска“ (ВИДЕО) 
  

Това съобщи зам.-министър Жени Начева 
  

До 300 хил. лева за ремонт на Клиниката по алергология на УМБАЛ „Александровска“ 

и до 500 хил. лв. за ремонт на Клиниката по хематология дава държавата за подобряване 

на битовите условия в лечебното заведение. Това съобщи на брифинг в Министерството 

на здравеопазването зам.-министър Жени Начева, предаде БГНЕС. 

„Тези средства ще бъдат дадени тази година на болницата, за тях са водени дълги 

разговори. Документацията по отпускането им е подготвена, така че трябва да стартират 
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необходимите обществени поръчки в лечебното заведение“, заяви Начева и добави, че 

не е проблем осигуряването на паричния трансфер, а подготовката на поръчките. Тя 

поясни, че болницата максимално бързо е предприела необходимите действия. В 

началото ще бъде извършен ремонт на Клиниката по алергология, където таванът се 

срути. Начева благодари на медиците, които са прехвърлили пациентите на друго място. 

По-рано служители на болницата се заканиха да излязат на протест, в случай че 

условията им за работа не бъдат подобрени. Попитана как си обяснява готвения протест, 

Начева заяви, че всеки има право до избере как да изрази своята позиция. „Това, което 

мога да кажа, е, че работим добре с екипа на болницата, така че постепенно техните 

инвестиционни разходи и спешни ремонти да се случат“. 

"Потресаващото неглижиране от страна на принципала, на условията на труд, на 

условията за лечение на пациентите, на условията за обучение на студентите в една от 

най-големите държавни университетски болници, в сърцето на България – столицата ни, 

принуждава работещите, подкрепени от пациенти и студенти, да предприемат крайни 

действия – започване на ежедневни протестни действия, в това число и гражданско 

неподчинение", обявиха във вторник сутрин служителите в болницата. 
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http://bnr.bg/horizont/post/101187681/startira-nacionalna-informacionna-kampania-za-

donorstvo-i-transplantacia 
  

Стартира национална информационна кампания за донорство и трансплантация 

  

Гергана Хрисчева 
Министърът на здравеопазването Кирил Ананиев ще даде официално старт на 

Националната информационна кампания в подкрепа на донорството и трансплантацията 

в България. 

Тя ще премине под мотото „Да! За живот!“. Целта е да се повиши осведомеността на 

обществото за същността и значението на органното донорство. 

Боряна Димитрова от социологическата агенция „Алфа Рисърч“ ще представи данни за 

нагласите на българските граждани към донорството  и трансплантацията. 

БНР е медиен партньор на кампанията. 
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http://bnr.bg/sofia/post/101188106/balgarite-se-strahuvat-da-obavat-che-biha-stanali-

donori 
  

Българите се страхуват да обявят, че биха станали донори 
  

Министерство на здравеопазването започва кампания „Да! За живот!“ в подкрепа 

на донорството 
  

Министерството на здравеопазването започна национална информационна кампания в 

подкрепа на донорството и трансплантацията в България под мотото „Да! За живот!“. 

Сред медийните партньори на кампанията е и БНР. Целта е да се повиши 

информираността за значението на донорството. 

Близо 1200 души се нуждаят от трансплантация в момента в България, в същото време 

се увеличава броят на отказалите да дарят орган на свой близък, изпаднал в мозъчна 

смърт, обявиха от министерството. През последните години спада и процентът на хората, 

които биха дали съгласие да станат донор, показва първото проучване по темата у нас, 

http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/horizont/post/101187681/startira-nacionalna-informacionna-kampania-za-donorstvo-i-transplantacia
http://bnr.bg/horizont/post/101187681/startira-nacionalna-informacionna-kampania-za-donorstvo-i-transplantacia
http://www.bnr.bg/
http://bnr.bg/sofia/post/101188106/balgarite-se-strahuvat-da-obavat-che-biha-stanali-donori
http://bnr.bg/sofia/post/101188106/balgarite-se-strahuvat-da-obavat-che-biha-stanali-donori


Page | 4 

4 

проведено от социологическа агенция „Алфа рисърч“ по поръчка на Изпълнителна 

агенция "Медицински надзор". 

1151 са пациентите, които в момента очакват трансплантация, най-много - над 1000 се 

нуждаят от бъбрек, обяви здравният министър Кирил Ананиев. От началото на годината 

в България са извършени 32 трансплантации от трупен донор и 12 от жив. 

Кампанията предвижда разпространението на 50 хиляди донорски карти чрез БЧК и 

регионалните здравни инспекции. В брошура към картата, подробно е описано какво 

представляват донорството, трансплантацията и какво означава мозъчна смърт. Картите 

нямат юридическа стойност - волята, изразена в тях, е ориентир само за близките на 

приносителя й, защото при настъпване на мозъчна смърт, съгласието от страна на 

близките остава задължително изискване. У нас процентът на хората, които смятат, че 

изобщо не е редно да има донорство на органи, е едва 3.8%. 3/4 от участвалите в 

проучването се доверяват на медицината и в случай на нужда биха потърсили 

възможност за трансплантация на орган. 

“Едва 35.2 процента обаче биха дали съгласие да станат донори, а 31.7 процента - биха 

се съгласили да бъдат използвани органи на техен починал близък. Броят им в 

последните години намалява - според проучване на Евробарометър от 2006 и 2009 година 

процентът им е достигал 40-42. Според проучването, основната причина е ниската 

осведоменост по въпросите на донорството”, посочи Боряна Димитрова от 

социологическата агенция: 

Мнозинството от хората - 75% смятат, че трябва да имат повече информация по темата. 

Основният страх по отношение на донорството на повечето от половината участници в 

допитването (57.3%) е евентуална злоупотреба, посочи Боряна Димитрова. 

У нас е сравнително нисък процентът на хората, които свързват отказа за донорство с 

морално-религиозни причини -18.4%. По отношение страха от злоупотреби, здравният 

министър и изпълнителният директор на Изпълнителна агенция "Медицински надзор" 

Росен Иванов бяха категорични, че това е невъзможно. 
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В БЧК дискутират иновативните решения в грижите за възрастни хора 
  

Използването на съвременните информационни и комуникационни технологии в 

сферата на здравеопазването и социалните услуги за възрастни хора, опитът на Норвегия 

и възможностите за въвеждане на услугите телеасистенция/телекеър в България ще 

бъдат представени по време на Национална конференция “Иновативни решения в 

грижите за възрастни хора”. 

Проектът „Иновативни модели за грижи в общността за хора с хронични заболявания и 

трайни увреждания“ се осъществява в рамките на Програма “Местно развитие, 

намаляване на бедността и подобрено включване на уязвимите групи” с подкрепата на 

Финансовия механизъм на Европейското икономическо пространство 2014-2021 и е на 

обща стойност 3 333 333 евро. 

Конференцията на 5 ноември в централата на Българския червен кръст (БЧК) ще бъде 

открита от председателя на БЧК акад. Христо Григоров, зам.-министъра на труда и 

социалната политика Зорница Русинова, ръководителя на програмния оператор към 

МОН Цветана Герджикова и първия секретар в Посолството на Норвегия за Румъния и 

България Грете Одегард. 
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В програмата на конференцията с презентации ще участват: ръководителят на проекта и 

зам.-генерален директор на БЧК д-р Надежда Тодоровска, националният консултант по 

кардиология проф. д-р Иво Петров, представители на АСП, АЗ, НАПОО, НЗОК, БЛС, 

БАПЗГ, СЗО-България, Световна банка, на целевите общини, Национална пациентска 

организация, Каритас-България, Норвежка асоциация на местните и регионални власти, 

Западен университет по приложни науки-Берген, представители на общини от западната 

част на Норвегия и др. 
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Немската фармацевтична компания Вьорваг Фарма с нов склад за търговия на 

едро с лекарствени продукти в София 

  

Фармацевтичната компания Вьорваг Фарма стартира нов етап в развитието си в 

България. От месец октомври 2019г. Вьорваг Фарма оперира като самостоятелно 

Юридическо лице на територията на Република България и осъществява търговската си 

дейност чрез самостоятелен склад за търговия на едро с лекарствени продукти. 

На откриването присъстваха търговският директор на Вьорваг Фарма Груп Марк 

Вестерман, управляващият директор на Вьорваг Фарма България Максим Елисеев и 

отговорният фармацевт на Вьорваг Фарма България Красимир Димитров, а официалният 

коктейл по повод събитието беше уважен от г-н Хубертус Клинк, ръководител на сектор 

"Икономика" в посолството на република Германия у нас. 

„Складът отговаря на всички национални и европейски изисквания и предлага 

висококачествено обслужване в търговията с лекарствени продукти. Той е с площ 380 

кв. м. и има 400 палето-места. Складирането е петстилажно. Поддържат се температура 

и влажност, съобразно законовите изисквания – от 15 до 25 градуса. Разполагаме и с 

хладилен склад, в който се съхраняват лекарствени продукти при температура между 2 

и 8 градуса“, каза Красимир Димитров. 

„Ползата от тази промяна  е спестяването на време, тъй като до момента лекарствените 

продукти на Вьорваг Фарма се доставяха от Германия, което отнемаше около две 

седмици за всяка доставка. Наличието на локален склад позволява на българските 

дистрибутори да получат желаните лекарствени продукти още на следващия ден след 

като са били заявени. За нас от Вьорваг Фарма от първостепенно значение е да осигурим 

по-бърз и лесен достъп на пациентите до нашите лекарствени продукти“, каза още 

Димитров. 

Компанията вече почти четвърт век предлага в България терапевтични решения при 

захарен диабет, неврологични и сърдечносъдови заболявания и техните усложнения. В 

някои от тези области Вьорваг Фарма е пионер, предлагайки иновативни препарати. 

Компанията ще продължи дейността си в България като самостоятелно търговско 

дружество, за да бъде по-близко до българските си партньори. 

 

www.skener.news, 05.11.2019г. TC "www.skener.news" \f C \l "1"   
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Лекари не дадоха асистентско място на свой колега, защото бил онкоболен 
  

Д-р Радислав Наков страда от клетъчен лимфом и освен с болестта, сега започва 

битка и с МУ-София 
  

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n11031
http://www.skener.news/
http://skener.news/2019/11/05/
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Млад лекар не получи асистентско място в Катедрата по гастроентерология на МУ-

София, защото е онкоболен. За странната „съпричасност“ на своите колеги съобщи 

самият д-р Радислав Наков в личния си профил във Фейсбук. В поста си, озаглавен „Как 

не станах асистент, защото онкоболен няма място в Катедрата по гастроентерология на 

МУ-София“, медикът разказва за несправедливостта, с която се е сблъскал заради 

диагнозата си. 

„Казвам се Радислав Венциславов Наков на 30 години. Без доктор. В момента съм от 

другата страна. Пациент. Онкоболен. Но не става дума за моята диагноза NK/Т – 

клетъчен лимфом, не става дума за моята съдба. Лекувам се, оптимист съм, въпреки че 

контакта с хора може да ме убие. За щастие към момента лечението върви добре. Минах 

два курса химиотерапия и един лъчелечение. Започнах третия курс химиотерапия, остава 

още един курс и една трансплантация на стволови клетки. Благодаря на всички лекари и 

сестри от Национална специализирана болница за активно лечение на хематологични 

заболявания, които полагат неимоверни грижи, за да мога да живея. Чувствам се здрав, 

вярвам, че ще се излекувам. Искам да продължа да живея, да имам семейство, да се 

развивам като лекар. 

Болестта дава друга перспектива за това, какво е да имаш тежка болест. Мислих си, че 

разбирам болката на своите пациенти, но болката не идва от самото заболяване. Голямата 

болка идва, когато отношението се промени, когато видиш присъдата в очите на хората, 

без да си извървял докрай битката за живота си независимо от крайния резултат. Боли, 

защото още преди болестта да те убила, някои хора са те погребали. 

Пиша тези редове, защото през последните месеци се срещнах именно с това отношение, 

което намери своята кулминация миналата седмица. Не го разбирам и не мога да се 

примеря с това. Защото знам, че ако се примеря с това означава, че съм изгубил битката 

не само с болестта си, но и за мен, като личност. 

Въпреки заболяването ми се явих на конкурсен изпит за асистент към Катедрата по 

гастроентерология на МУ-София. След подаването на документите си за кандидатстване 

бях неколкократно съветван „да си гледам здравето“. Казаха на собствения ми баща „Да 

си гледам здравето“, на който и без това му е трудно да се справи с емоциите си около 

моето заболяване. Още при разглеждането на документите от комисията, която се състои 

от проф. Борислав Владимиров, проф. Йордан Генов и доц. Пламен Пенчев бяха 

направени коментари, че съм дал фалшиво медицинско, на което пише, че съм клинично 

здрав при наличието на онкохематологично заболяване. Да клинично здрав съм, 

(не)уважаемо жури. Засега. 

В допълнение членове на журито са коментирали на рапорт и в лични разговори с колеги, 

че е недопустимо това, че съм си подал документите за конкурса, защото съм бил болен. 

На 31 октомври се проведе изпита. По регламент е анонимен и бяхме четири кандидати 

за три места. Един от кандидатите напусна изпита и не остана да чака резултатите, като 

останахме тримата кандидати за трите обявени места. По време на „анонимното“ 

проверяване на писмените работи доц. Пенчев извика поименно един от другите 

кандидати, за да разчете писмената си работа пред комисията под претекст, че не е 

достатъчно четлива. След това комисията ни повика всичките останали кандидати и 

съобщи, че за устен изпит продължава само извиканият да си разчете писмената работа 

колега, без да се обявят оценките с изтеглените предварително анонимни номера. 

Мога смело да заявя, че през целия си професионален път съм преследвал научното и 

академичното в медицината на равно с грижата си за пациентите. И имам своите 

доказателства за това, които никоя комисия, съставена от „уважавани“ професори не 

може да ми отнеме. Имам 18 публикации с общ импакт фактор 39.463 и още 31 в 

реферирани списания (много повече от изискванията да се хабилитираш в МУ-София), 

носител съм на редица награди, а също така съм част от Управителния съвет на 
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Европейското обединение по гастроентерология (UEG) и директор на Европейското 

училище за млади гастроентеролози. 

Ще търся правата си пред съответните институции. А на уважаемото жури ще им кажа 

едно: „Жив съм. Тук съм““, избухна в профила си д-р Наков. 
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ПОИСКАХА СТАНОВИЩЕ ЗА СЛУЧАЯ С Д-Р НАКОВ 

  

Ректорът на МУ-София проф. Виктор Златков е поискал становище по случая с д-р 

Радислав Наков. Той е научил за казуса днес, след като младият лекар, който е част от 

Управителния съвет на Европейското обединение по гастроентерология (UEG) и 

директор на Европейското училище за млади гастроентеролози публикува пост в 

социална мрежа, в която разказва как не е успял да стане асистент в Катедрата по 

гастроентерология на МУ-София. От висшето училище обясниха, че процедурата е на 

ниво факултет, не е стигала до академичен съвет на този етап. Затова и ректорът проф. 

Виктор Златков тепърва ще се запознае със случая. От изпитната комисията пък отрекоха 

злоупотреби. 

В момента д-р Наков се лекува от онкохематологично заболяване. От начина, по който 

протича конкурса за асистент в Катедрата по гастроентерология на МУ-София, той 

смята, че оценката на комисията е било повлияна от диагнозата му, а не от обективните 

му знания. 

Затова признатият у нас и в чужбина лекар 

ще търси правата си пред съответните институции. Няма злоупотреба в избора на главен 

асистент за Kлиниката по гастроентерология към МУ-София, обяви пред clinica. bg проф. 

Борислав Владимиров, който  е председател на Изпитната комисия. "Ние не сме злодеи 

и не сме се влияли от диагнозата. Ще обявим нов конкурс, на който д-р Наков може да 

се яви отново", коментира проф. Борислав Владимиров. В публичния си пост д-р Наков 

казва, че преди подаването на документите си за кандидатстване е бил неколкократно 

съветван „да си гледа здравето". 

"Казаха на собствения ми баща „Да си гледам здравето", 

на който и без това му е трудно да се справи с емоциите си около моето заболяване", 

споделя д-р Наков. Проф. Борислав Владимиров пък обяви, че е казвал подобни реплики 

в чисто човешки план и нямало общо с конкурса. 

В крайна сметка д-р Наков се явява на писмен изпит и не е допуснат до устен. От общо 

четирима кандидати за три места до устно изпитване стига само един от тях. Именно той 

е бил повикан от комисията да си разчете работата, макар изпитът е анонимен, става ясно 

от разказа на д-р Наков.  Също така проверяващите не са обявили резултатите на 

останалите кандидати. Проф. Борислав Владимиров отрече злоупотреба и в тази част от 

процедурата. 
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